



BADRUTT'S PALACE  
ST. MORITZ SWITZERLAND



SNOW POLO  
WORLD CUP  
*St. Moritz*



MASERATI



LAND OF FIRE  
AZERBAIJAN

Deutsche Bank  
Wealth Management



LA MARTINA  
OFFICIAL SUPPLIER

**German text see below**

Press Release / 35th Snow Polo World Cup (25. – 27.012019)

## **Snow Polo History Made Today - Day 3**

### **-Three days of world class snow polo action results in thrilling Finals-**

*St. Moritz, 27. January 2019.* **Five-time winner of the tournament and ‘Godfather of Snow Polo’ Reto Gaudenzi and his 250 strong team, has once again delivered the greatest snow polo event on earth. We were promised thrilling polo in the birthplace of the sport in this, the 35th year of the event and that is exactly what the record-breaking crowd (18’000 spectators) were given. With the sun bathing the Engadin Valley and the ice frozen to the perfect depth, the best players and ponies in the world and the atmosphere electric with a snow polo frenzy, the final day of play burst into action. It was an epic battle which saw not only Badrutt’s Palace secure the top podium position for the first time in 35 years, but also Melissa Ganzi, Badrutt’s Team Captain, make history as the first lady player to win the tournament.**

As the snow began to fall gently upon the spectators thronging around the arena and the packed grandstands, the battle began for the La Martina Cup Subsidiary Final with last year’s winners Team Cartier facing the exuberant Team Azerbaijan Land of Fire. With the collective prowess of the father son duo of Marc and Team Captain, Grant Ganzi, alongside Engadin powerhouse Tito Gaudenzi and the poetry in motion that is 10 goal maestro Juan Martín Nero fresh from his 2018 Argentine Open win, aficionados were expecting an explosive performance from the Cartier shirts. Team Azerbaijan were the underdogs on paper having received a 2 goal advantage to start the match, but this handicap disadvantage was never in evidence as they performed cohesively as a team. Despite the injury to his ear yesterday, Adrian Laplacette Jr was back on fighting form working well alongside his three team mates.

Commentator extraordinaire, Jan-Erik Franck ‘The Voice of Polo’ promised us that in polo “anything can happen”, and he was not wrong, as despite great play and teamwork, Cartier failed to score at all during the match, whilst their opponents found the posts three times to bring the final score to a surprising 5-0 defeat for Cartier at the hands of Team Azerbaijan Land of Fire. Despite his team’s loss, Juan Martín Nero was gracious in defeat, saying: “It is great to be back in St. Moritz. It is such a special tournament; the people, the snow, the great organisation. Everything is fantastic and I can’t wait until next time!”

The Final for the Cartier Trophy was a true snow polo epic as Melissa Ganzi’s Badrutt’s Palace faced up to the might of Maserati. The teams were equally matched in handicap and this was reflected as neither team found the posts for the first half of the initial chukka. However, the goal scoring maestro Alejandro Novillo Astada soon swung into action putting two goals on the scoreboard in quick succession so his team was in the lead 2-0 at the end of the first chukka. He was unstoppable, notching up goal after goal and neutralising the best efforts of the

SNOW POLO WORLD CUP ST. MORITZ

Media Service · GRAUWILER I TESTA Public Relations · Mantelgasse 10 · CH-8008 Zürich  
T +41 79 305 7500 · media@snowpolo-stmoritz.com · www.snowpolo-stmoritz.com



-2-

combative advances of the Brit duo of seven times winner Chris Hyde and Max Charlton for Maserati.

In a fast and furious game, it was thrills and spills aplenty as the passion took hold and players battled each other for victory. Novillo Astrada was caught by Charlton's stick and fell to the ground. Soon back up he was undaunted, coolly converting the resulting penalty at the beginning of the third chukka.

The drama continued as Bigatti's horse came down after a ride off during a frenetic passage of play. 'The Prof' Hyde was also soon off his horse, a nerve injury sustained in yesterday's match flaring up and meaning he was unable to continue. Luckily there was more than one Hyde in St. Moritz as his 4 goal son Jack put on his boots and came out competently in his father's place, despite having never played on snow before.

The start of the fourth chukka saw yet another goal from the goal scoring tsunami Novillo Astrada for Badrutt's Palace and so the result seemed inevitable as the score was 7-3 with just minutes left on the clock. However, Charlton was not ready to give up and was firmly on the attack, resulting in Peluso being struck on the hand and falling to the ground in pain. Despite the inevitability of defeat, Maserati remained on the offensive until the last seconds of play, but it was all too little too late, and history was made as Badrutt's Palace secured the trophy for the first time in the history of the tournament.

The Cartier Trophy was presented by Mrs Laurence Bourgeois, Cartier Managing Director (Switzerland) and Mrs Kaethy Dobers, the Boutique Director of Cartier St. Moritz. The best Playing Patron, presented by Peter Schmid, Head of Wealth Management Northern and Central Europe Deutsche Bank, was awarded to Melissa Ganzi. The Most Valuable Player was awarded to Alejandro Novillo Astrada, whilst the Polo Times Best Playing Pony was awarded to Pantera played by Alejandro Novillo Astrada in the fourth chukka.

None of the thousands of spectators wanted the three days of thrilling polo action to end. The Snow Polo World Cup St. Moritz 2019 had once again been a triumph at every level and a credit to Reto Gaudenzi and his team. The beautiful resort of St. Moritz had surpassed itself again – alive with sun, hospitality and thrilling polo. Make a note now of The Snow Polo World Cup St. Moritz 2020 on 24, 25 & 26 January 2020!

#### **Snow Polo and Evviva Polo St. Moritz Ltd**

The year 1985 saw the first ever polo competition on snow – it took place in St. Moritz. The Snow Polo World Cup has reigned over the last weekend in January in this mountain town ever since. In 2014, well-known exponents of snow polo in Switzerland founded Evviva Polo St. Moritz Ltd and signed a long-term contract with the city of St. Moritz, thus securing a sustained continuation of the Snow Polo World Cup St. Moritz. The Board of Directors consists of Dr Piero Dillier (President), Reto Gaudenzi (Vice-president and CEO), and Arndt Küchel. Dr Thomas Rinderknecht and Peter A. C. Blum are on the Advisory Board; Jürg Reinger is the Managing Director. The tournament is organised in close collaboration with an experienced team of local hotels, businesses and experts, the town of St. Moritz and their See Infra Ltd. For more information, visit [www.snowpolo-stmoritz.com](http://www.snowpolo-stmoritz.com).

#### **Media Services Snow Polo World Cup St. Moritz**

Katja Grauwiler +41 79 684 88 53 [media@snowpolo-stmoritz.com](mailto:media@snowpolo-stmoritz.com)

#### **Evviva Polo St. Moritz AG**

Reto Gaudenzi +41 79 774 38 27 [reto.gaudenzi@snowpolo-stmoritz.com](mailto:reto.gaudenzi@snowpolo-stmoritz.com)  
 Jürg Reinger +41 79 402 92 75 [juerg.reinger@snowpolo-stmoritz.com](mailto:juerg.reinger@snowpolo-stmoritz.com)

SNOW POLO WORLD CUP ST. MORITZ

Media Service · GRAUWILER | TESTA Public Relations · Mantelgasse 10 · CH-8008 Zürich  
 T +41 79 305 7500 · [media@snowpolo-stmoritz.com](mailto:media@snowpolo-stmoritz.com) · [www.snowpolo-stmoritz.com](http://www.snowpolo-stmoritz.com)



-3-

## Das Finale des 35. Snow Polo World Cup St. Moritz schreibt Geschichte – Tag 3

### - Drei Tage Weltklasse Polo und spannende Finalspiele -

*St. Moritz, 27. Januar 2019.* **Reto Gaudenzi, «Godfather of Snow Polo» und fünffacher Gewinner des Turniers, und sein 250-köpfiges Team haben es auch in diesem Jahr geschafft, ein Spektakel der Extraklasse abzuliefern. Die rekordverdächtige Anzahl von über 18'000 Zuschauer erwarteten spannende Partien und exzellenten, spannungsgeladenen Polosport – und genau das haben sie bei der 35. Durchführung des Turniers auch erhalten. Das Finale war ein epischer Kampf, der mit dem ersten Sieg seit Beginn des Turniers von «Team Badrutt's Palace» endete. Ausserdem geht Team Captain Melissa Ganzi in die Geschichtsbücher ein: Sie gewann als erste Frau überhaupt das Turnier!**

Bei sanftem Schneefall begann der Kampf um den dritten Platz und den «La Martina Cup» vor voll besetzten Tribünen und mit vielen Schaulustigen. Auf dem Polofeld standen sich der letztjährige Gewinner «Team Cartier» und das quirlige Team «Azerbaijan Land of Fire» gegenüber. Aufgrund des vereinigten Könnens von Vater Marc und Sohn Grant Ganzi, dem Captain von «Team Cartier», dem Engadiner «Powerhouse» Tito Gaudenzi sowie dem Mastermind und 10-Goaler Juan Martin Nero – dem aktuellen Gewinner des prestigeträchtigen Argentine Open – erwarteten die Polo begeisterten Zuschauer eine explosive Performance des Cartier Teams. Auf dem Papier war das Team aus Aserbaidtschan der klare Aussenseiter. Aufgrund des geringeren Handicaps erhielten sie zu Beginn des Spiels einen Vorsprung von 2 Goals. Da die Azeris als geschlossenes Team auftraten, war der eigentliche Nachteil aber nie sicht- und spürbar. Adrian Laplacette jr., der gestern aufgrund einer Verletzung am Ohr nicht zu Ende spielen konnte, erreichte wieder seine Bestform und arbeitete Hand in Hand mit seinen drei Teamkameraden.

Kultkommentator Jan-Erik Franck “The Voice of Polo” versprach seinem Publikum, dass beim Polo alles passieren kann. Und er sollte Recht behalten. Denn trotz des grossartigen Spiels und einem perfekten Teamwork erzielte «Team Cartier» während der gesamten Partie kein einziges Tor. «Team Azerbaijan Land of Fire» hingegen schaffte es, drei Mal zum überraschenden Schlussstand von 5 - 0 zu treffen. Nach dem Spiel erklärte Juan Martin Nero: “Es ist grossartig, zurück in St. Moritz zu sein. Dies ist ein aussergewöhnliches Turnier mit tollen Zuschauern, einer super Show und einer professionellen Organisation. Alles war fantastisch, und ich freue mich bereits jetzt auf mein nächstes Gastspiel!»

Das Finale um die Cartier Trophy zwischen Melissa Ganzi's Badrutt's Palace Hotel und dem Team Maserati wurde zu einem wahren Snow Polo Epos. Nicht nur nach Handicap waren beide Mannschaften gleich stark, auch im ersten halben Chukka gelang es keinem der Teams zu punkten. Dann aber kam der Auftritt des «Maestro» Alejandro Novillo Astrada, der gleich zwei Tore hintereinander zu einer 2:0 Führung für Badrutt's Palace nach dem ersten Chukka herauspielte. Novillo Astrada war nicht zu stoppen. Er erzielte nicht nur die Tore, er neutralisierte auch den siebenfachen St. Moritzer Champion Chris Hyde und seinen Maserati-Teamkollegen Max Charlton.



-4-

Das Spiel war schnell und es entwickelte sich zunehmend emotional und zuweilen aggressiv. Novillo Astrada wurde zu Beginn des dritten Chukka von Max Charlton's Schläger getroffen und ging zu Boden. Zum Glück unverletzt, konnte er den darauffolgenden Penalty gleich selbst verwandeln.

Das Drama fand seine Fortsetzung als Bigatti's Pony inmitten eines schnellen Ride-Offs den Halt auf dem hervorragend präparierten Untergrund verlor und stürzte. Pferd und Reiter blieben zum Glück unverletzt. Auch Chris «The Prof» Hyde wurde nicht verschont. Bereits am Samstag war er am Rücken getroffen worden. Die Verletzung flammte im intensiven Match wieder auf und zwang ihn vom Pferd. Glücklicherweise war mehr als ein Hyde auf dem St. Moritzersee: Chris' Sohn Jack übernahm seine Position. Der 4-Goaler zeigte sich von seiner besten Seite, obwohl er zum ersten Mal überhaupt auf Schnee spielte.

Im vierten Chukka punktete der «Tsunami» Novillo Astrada noch einmal für Badrutt's Palace und wenige Minuten vor dem Ende stand es bereits 7:3. Max Charlton war aber noch nicht bereit, aufzugeben und attackierte weiter. Ein Einsatz, den Juan Bautista Peluso am eigenen Leib zu spüren bekam, als er von Charlton's Schläger hart an der Hand getroffen wurde und zu Boden ging. Obwohl die Niederlage nicht mehr abzuwenden war, blieb Maserati bis in die Schlussekunden offensiv. Dennoch reichte es nicht mehr; Badrutt's Palace Hotel holte den Sieg zum ersten Mal in der 35-jährigen Geschichte des Turniers.

Die begehrte Cartier Trophy wurde von Laurence Bourgeois, Cartier Managing Director (Schweiz) and Käthy Dobers, Direktorin von Cartier St. Moritz übergeben. Melissa Ganzi ist nicht nur die erste Frau, die das Turnier gewinnt, sie wurde von Peter Schmid, Head of Wealth Management Northern and Central Europe Deutsche Bank, auch zum «Best Playing Patron» gekürt. Wertvollster Spieler des Turniers wurde Alejandro Novillo Astrada, die Auszeichnung der «Polo Times» für das beste Pony ging an seine Stute «Pantera».

Am Ende des dritten Turniertages wollte niemand nach Hause; der Snow Polo World Cup St. Moritz 2019 war ein Grosse Erfolg auf allen Ebenen – Reto Gaudenzi's Team hat sich einmal mehr überboten. Auch St. Moritz als Austragungsort zeigte sich von der allerbesten Seite. Sonne satt, Gastfreundschaft und packendes Polo begeisterten alle. Reservieren Sie sich bereits jetzt den 24., 25. und 26. Januar 2020 für den 36. Snow Polo World Cup St. Moritz 2020!

### **Snow Polo und die Evviva Polo St. Moritz AG**

Polo auf Schnee wurde als Weltpremiere erstmals 1985 in St. Moritz gespielt. Seither steht St. Moritz am letzten Januarwochenende immer im Zeichen des Snow Polo World Cups. 2014 haben bekannte Exponenten der Schweizer Polo Szene die Evviva Polo St. Moritz AG gegründet und mit der Gemeinde St. Moritz einen langjährigen Vertrag geschlossen, um so die Fortführung des Snow Polo World Cup St. Moritz nachhaltig zu sichern. Der Verwaltungsrat setzt sich zusammen aus Dr. Piero Dillier (Präsident), Reto Gaudenzi (Vizepräsident und CEO) und Arndt Küchel. Mitglieder des Advisory Board sind Dr. Thomas Rinderknecht und Peter A. C. Blum, Managing Director ist Jürg Reinger. Durchgeführt wird das Turnier in enger Zusammenarbeit mit einem eingespielten Team aus lokalen Hotels, Unternehmen und Fachspezialisten, der Gemeinde und ihrer See Infra AG. Weitere Infos unter [www.snowpolo-stmoritz.com](http://www.snowpolo-stmoritz.com)

-5-

## Snow Polo World Cup St. Moritz 2019 – Teams, 27. January 2019

### Team Cartier

1	Marc Ganzi	+2	USA
2	Grant Ganzi	+3	USA
3	Juan Martin Nero	+10	ARG
4	Tito Gaudenzi	+2	SUI

### Team Azerbaijan Land of Fire

1	Elcin Jamalli	+2	AZE
2	Agustin Kronhaus	+3	ARG/AZE
3	Adrian Laplacette Jr.	+6	ARG
4	Thomas Winter	+3	GER

### Reserve

Ali Rzaye	+0	AZE
Amil Namazov	+0	AZE

### Team Badrutt's Palace Hotel

1	Melissa Ganzi	+0	USA
2	Juan Bautista Peluso	+0	ARG
3	Alfredo Bigatti	+8	ARG
4	Alejandro Novillo Astrada	+8	ARG

### Team Maserati

1	Zhanna Bandurko / Valery Mishchenko	+0	RUS
2	Robert Strom	+5	FRA
3	Max Charlton	+6	ENG
4	Chris Hyde (substituted by Jack Hyde (+4))	+5	ENG

### Umpires

Olivier Ellis	Head Umpire	GBR
Tim Keyte	Umpire	NZL
Marcelo Garrahan	Umpire	ARG



-6-

## Sponsoren and Partners Snow Polo World Cup St. Moritz 2019

Team Sponsors	Cartier, Maserati, Badrutt's Palace Hotel und Azerbaijan Land of Fire
Global Lead Partner	Deutsche Bank Wealth Management
Official Outfitter	La Martina
Trophy Sponsors	Cartier, La Martina, Maserati, Deutsche Bank Wealth Management, Royal Salute
Helmet Sponsor	NETJETS
Official Hotels	Badrutt's Palace Hotel, Kulm Hotel St. Moritz, Kempinski Grand Hôtel des Bains, Carlton Hotel, Suvretta House, Crystal Hotel, Steffani Hotel, Hotel Corvatsch, Hotel Laudinella, Hotel Sonne
Official Partner Hotel Zurich	Hotel Schweizerhof
Official Restaurants	Chesa Veglia/Polo Bar, CHE CHA
Sponsors	Maura Wasescha, NETJETS, Pernod Ricard Swiss, Slupinski-Furs, UBV Lanz AG, Sprüngli, Azerbaijan Land of Fire, Heineken, Trois Pommes
VIP Catering	Badrutt's Palace Hotel
Official Suppliers	Perrier-Jouët, Zwyer, Cecchetto, Sprüngli, Heineken, Cigar Must
Official Travel Agencies & Forwarding Partners	Finass, Castle Premier Services, ASC
Official Airline	Etihad Airways
Guest Resort	Mauritius
Exhibitors	Maura Wasescha, Azerbaijan Land of Fire, La Martina, Casino St. Moritz, NETJETS, Ender Sport St. Moritz, Alps & Meters, Royal Salute, cellcosmet
Public Catering	Badrutt's Palace Hotel & local partners
Official Medical Partner	Klinik Gut St. Moritz
Supporter	Engadin St. Moritz, Klinik Gut, Gemeinde St. Moritz, Lyceum Alpinum Zuoz, St. Moritz Tourismus, Ski Service Corvatsch, O. Christoffel AG, Blasto
Official Affiliated Club	Polo Park & Country Club Zürich
TV Partner	ENJY.TV
Official Snow Polo Magazine Publisher	The Polo Magazine, Polo Times
Media Partners	The Polo Magazine, Good Style Magazine, Prestige Magazine, The Luxury Report, Connoisseur, Hola!, Polo Times, Polo & Luxury Country Life Magazine, Polo International, Swisshealth Magazine, Class Horse TV, Blush, Le Grand Mag, L'Officiel, La Bocha', Polo Quarterly, H Fusion Media Group, SMAC

SNOW POLO WORLD CUP ST. MORITZ

Media Service · GRAUWILER | TESTA Public Relations · Mantelgasse 10 · CH-8008 Zürich  
T +41 79 305 7500 · media@snowpolo-stmoritz.com · www.snowpolo-stmoritz.com